
ПЛЕВЕН

Обновеният площад
на Плевен - вдясно се
вижда Мавзолеят кост-
ница, а централно ста-
рата сметна палата с
градския часовник, в
която сега се помещава
общината. СНИМКА:

РУМЯНА ТОНЕВА

Кметът Георг Спартански:

С 47,5 млн. лв. от
“Региони в растеж” и умни

инвестиции градът ще е
привлекателен и модерен

� Интервю на II-III стр.

Плевен ще развива
здравния туризъм
като дестинация
на бъдещето
БУРЯНА БОЖИНОВА

Постиженията във ви-
сокотехнологичната ме-
дицина, коитонямат ана-
лог в Югоизточна Евро-
па,позволяватПлевенда
развива здравния тури-
зъм като дестинация на
бъдещето.
В градаще бъде разра-

ботена концепция, а по-
сле и стратегия за разви-
тие на туризма като ця-
ло.Къмобщината вече е
създаден консултативен
съвет. Идеята е да бъде
потърсено триединство-
то в усилията на хоте-
лиерския, ресторантьор-
ския бизнес, културните
институции - музеи и га-
лерии, и общината.
Според анализите на

експерти успехът на ту-
ризма е заложен именно

В културния туризъм
вече има традиции -
в града герой от
Освободителната епопея
през 1877 г. са запазени
над 150 паметници

древни монети.
Там музейни експози-

ции представят живота и
творческия път на 2 го-
леми оперни певици, ро-
дени в Плевен и триум-
фирали по световните
сцени - Катя Попова и
Гена Димитрова.
Знакова е и колекция-

та, дарение на Светлин
Русев. Настанена е след
преустройство в няко-
гашната градска баня,
градена през 1904 г. по
проект на арх. Никола
Лазаров.
В галерията освен

творбите на големите
българскиавториочаро-
ват оригинали на Ренато
Гутузо, Пикасо, Шагал,
Роден, Дега, Домие, Ми-
ле, Кете Колвиц и още
майстори на изящното
изкуство.

в това триединство.
Набелязани са и спеш-

ни мерки - подготвяне на
рекламни материали,
участия в туристически
борси, презентиране на
Плевен като дестинация
на историческия и кул-
турния туризъм в нацио-
нални и международни
изложения, предстои
сключване на договори с
туроператори.
Планира се и проучва-

не опита на общини, ус-
пели в туризма, за да бъ-

де той внедрен.
Плевен е град герой от

Освободителната епо-
пея през 1877 г. и има над
150 запазени паметници.
Сред тях са мемориални-
те Панорама и Мавзо-
лей.
Историческият музей,

подслонен в сграда,
строена за казарма по
италиански проект през
1884 г., пък показва в 24
зали над 5000 оригинала
и уникална нумизматич-
на колекция с 25 000

Само в Плевен
от Източна Европа

топят тумори
с хайфу

технология

Общината ще дава
пари за театъра,

той ще отчита разходите
� На VI стр.V

ПРОФ. ГРИГОР ГОРЧЕВ



души е населе-
нието на Пле-
вен към декем-
ври 2015 г.
Градът остава
7-ият в Бълга-
рия, въпреки
че за година
жителите му
са намалели -
с 3356 души.

ОБЩИНАТА НАСЕЛЕНИЕ
са населените места в община
Плевен. Тя заема 17 996 дка
площ в сърцето на Дунавската
равнина. Градът е на 50 км от
р. Дунав и на 70 - от Стара
планина. През Плевен минава
р. Тученишка, на площада во-
дите є се събират в каскада.
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С 47,5 млн. лв. отГеорг Спартански, кмет:

гражданите си, няма как
да дойдат резултатите.
Не е добре и ако се

хвърляме от черния песи-
мизъм към розовата еу-
форичност. Трябва да бъ-
дем реалисти. Здраво да
си стъпим на краката и
със съвместни усилия да
вървимпродължителнов
една посока.
- Започнахте със се-

риознимерки - забранана
каруците и сергиите, раз-
чистванеот старитеколи,
събаряне на занемарени
къщи на “Жилфонд”.
Каквоуспяхтеза6месеца
на поста?
-По-подробнобихотго-

ворил след 2 г. - в средата
на мандата, за да изведа в
публичното простран-
ствонещата, коитозасега
са само в главата ми.
Свършихме доста работа
по заварените европей-
ски проекти, които бяха в
изключително тежко съ-
стояние и ни заплашваха
многомилионни санкции.
Не можехме в 12 без 5,

както се казва, да допус-
нем провала на тези
проекти. Това щеше да
фалира общината. Не са-
мо не допуснахме санк-
ции, а и стартирахме ус-
пешноследващияпрогра-
мен период с подготовка-
та на проекти по програ-
ма “Региони в растеж”.
На този етап се работи

ритмично и без забавя-
ния. Така показахме, че
обществените дела могат
да се ръководят по друг
начин - по-почтен, по-
прозрачен, по-професио-
нален, по-отговорен. За-
щото ние харчим пари на
данъкоплатеца, а не соб-
ствени.
Затова за всяка стотин-

ка трябва да има пълна
прозрачност, отчетност и
ефективностпоизразход-
ването є.
Пак се връщам към

Левски, който е отчитал
всякамаслина.Днесзвучи
наивно и нереално, но
трябва да стане осъзната
потребност на българ-
ските управленци, ако

� Ще отчитаме харчове
за всяка стотинка

� Спасихме общината от
фалит, не допуснахме

провала на европроекти
� Тролеите ще пътуват

по новите трасета от юли
� Инициирам да не плащат

такса младите, които сключват
брак в родния град

искаме хората да ни вяр-
ват. Основното, към кое-
то се стремя, е

да променим
начина на
мислене

и манталитета. Така ще
покажем ново лице на
управлението, хората ще
ни повярват, а вярата ге-
нерира доверие и съпри-
частност къмусилията на
администрацията да про-
мениобликанаградакъм
по-добро.
- Спасихте голяма гло-

ба покрай разширението
на тролейбусната мрежа.
Новото депо вече работи
и там нощуват тролеите.
Хоратапитаткогащепъ-
туват по новите маршру-
ти?
- Завършихме успешно

критичния проект за ин-
тегриран градски транс-
порт.

Разминахме се
със санкция от
5 млн. лв.
На 28 април имаше

държавна приемателна
комисия за новите трасе-
та на тролеите. Пред-
стои да се актуализира
транспортната схема на
Плевен с новите линии и
разписаниетоим.Финал-
ната стъпка е утвържда-
ването на транспортната
схема от общинския съ-
вет - вероятно ще се слу-
чипрезюни.Надявамесе
през юли да се пътува по
новите маршрути.
- Чрез вицепремиера

Меглена Кунева наско-
ро потърсихте съдей-
ствие от централната
властдабъдатосигурени
1,5млн. за изграждане на
открит спортен ком-
плекс. Има ли отговор?
- Проектът за рекон-

струкциянаоткритспор-
тен комплекс е гласуван
от общинския съвет ми-
налия мандат. През сеп-
тември 2015 г. е депози-
ран в министерството на
спорта. До този момент
нямаме отговор дали
проектътще получи фи-
нансиране. Той е част от
по-голяма тема за съ-
стоянието на спортните
съоръжения в Плевен.
И двата футболни ста-

диона, единият - частна
собственост, савкритич-
но състояние. Градският
стадион и спортните за-
ли също са в лошо съ-
стояние.Проектът за из-
граждане на многофунк-
ционална спортна зала в
Плевен е реализиран са-
монапървафаза,натози
етап няма осигурено фи-
нансиране за втората.
Надяваме се, че прави-

телствотощенипомогне
с целева субсидия тази
зала да стане, за да вър-
нем старата спортна сла-
ва на Плевен.
- Поискахте целева

субсидия и за ремонт на
улица в индустриалната
зона. Важно е, за да бъде
насърчена френска ин-
вестиция от 40 млн. лв.
Има ли риск заради ули-
цата френските пари да
отидат другаде?
- Улицата в инду-

стриалната зона, където
е адресът на френската
компания, преработва-
ща ечемик за производ-
ството на малц, е в из-
ключително лошо съ-
стояние. Дълга е около
километър и за ремонта
є трябват над 1 млн. лв.
Проведох среща с ръ-

ководствотонафренска-
та фирма. Заявих им, че
няма как със собствени
средствадасесправим.А
намеренията на френ-
скатафирма са заразши-
рениенапроизводството
идопълнителнаинвести-
ция от 40 млн. лв.

БУРЯНА БОЖИНОВА

- Г-н Спартан-
ски, когато
подписахте

Кодекса на Левски, ка-
захте: “Неможемда вле-
зем в неговите стъпки -
те са титанични. Но мо-
жем да ги следваме и да
работим за общото бла-
го.” Трудно ли е в рабо-
тата ви за Плевен да от-
стоявате принципите на
Апостола?
-Очевидно е, че не е по

силите на съвременен
българин да се съизмер-
ва с Левски и с това, кое-
то той е постигнал в не-
дългия си живот. Но сме
длъжни всеки от своята
позиция честно и скром-
но да си вършиработата,
за да допринася за общо-
то благо. И за да не се
множатвъпроситенасъ-
гражданитени, трябвада
сме готови с отговорите
на техните очаквания.
Защото обществото

очаква от нас повече ра-
бота, честност, откри-
тост, почтеност, разби-
ране на проблемите на
хората и повече ангажи-
раност при решаването
им. Не можем да стъпва-
ме в стъпките на Левски,
но смедлъжнида следва-
ме посоката, която той
ни е завещал.
Трудно е да се прави не

само в Плевен, а нався-
къде,аконямажеланиеи
подкрепа. Успехът идва,

когато достатъчно хора
осъзнаят, че трябва да
вървимведнапосокасъс
задружни усилия и с по-
стоянни стъпки.
В противен случай ще

се върнем към старата
басня за орела, рака и
щуката, която през годи-
ните често ни е водила
към разочарования - не
сме намерили това, кое-
то ни обединява, за да го
следваме неотклонно.
Левски е казал: “Ние

сме във времето - то нас
обръща и ние него.” По-
томците ще оценят до-
колко смебилиуспешни.
Затова вместо фило-

софски анализи по-до-
бре да си вършим рабо-
тата максимално почте-
но и качествено. Защото
времето не ни чака. Ако

ние не го обръщаме, то
нас ще обърне.
- Преди да поемете

управлението на Пле-
вен, вие сте опитен адво-
кат с 25 г. в наказателно-
то право. Метафорично
откаквобихте защитили
съгражданите си?
- Бих искал

да предпазя
съгражданите си
от песимизъм

и отчаяние. Обичайно
първата реакция за всяка
новост е - няма да стане.
А ние, българите, не

смевтораръка.Равнисме
с другите европейски на-
роди, има с какво да се
гордеем в историята и в
съвременните достиже-
ния. Ако не вярваш на се-
бе си, на екипа си, на съ-

Кметът Георг Спартански и 5-
имата му заместници Милен

Яков, Стефан Милев, арх. Невя-
на Иванчева, Иван Кюлджийски
и Тодор Еленков започват оби-
колки из Плевен, за да проверя-
ват за нередности. Градът ще
бъде разделен на 6, колкото са
управниците в екипа. Всеки ще
има задължението да инспекти-
ра своята.
“Повече очи виждат по-добре,

повече глави мислят по-добре.
Не може да чакаме само един
човек да дава заповеди”, каза
Спартански в началото на сед-
мицата.
Нощни патрули от общинския

Кметът и екипът му
проверяват за нередности
инспекторат тръгнаха по кон-
фликтните зони на Плевен от 1
май. Целта е да се оказва пре-
вантивен контрол и охрана на
обекти - публична и частна об-
щинска собственост. В нощните
обиколки патрулите пазят от
вандали, посегателства и разру-
шения парковете, детските за-
ведения и площадките, които
често осъмват със следи от на-
бези. Още при първия обход па-
трулиращите са пресекли опит

за организиране на гонка с ав-
томобили в покрайнините на
града.
Спартански предупреди, че е

издал заповед нощните патрули
да имат право да съставят акто-
ве по действащите общински
наредби при нарушаването им.
Сигнали за посегателства,

вандалски актове, гонки и други
нарушения гражданите могат да
подават денонощно на телефо-
ни 064/881 323 и 064/881 211.



ИНФРАСТРУКТУРА
домствената комисия за възстановява-
не, тъй като обектът е стратегически -
под него минава жп линията София-
Варна.
� 200 хил. лв. струва ремонтът на

моста до с. Чомаковци. Той е важен, тъй
като свързва 3 общини - Червен бряг,
Луковит и Кнежа, с ферибота Оряхово.

Няколко са важните инфраструктур-
ни проекта за града и областта:
� 28 млн. лева са инвестициите в

новото депо за отпадъци, пуснато в
експлоатация през ноември 2015 г.
� За 790 хил. лв. ремонтираха над-

леза над жп линията в с. Телиш.
Средствата са отпуснати от междуве-
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“Региони в растеж” и умни
инвестиции Плевен ще е
привлекателен и модерен

ако бизнесът
усети в общината
партньор, а не
рекетьор, той ще
намери и смисъл
да инвестира

втазисреда.Оттамщедо-
йдат работните места и
възможностите младите
хора да намират вПлевен
реализация след висшето
образование.
Водещи са и подобре-

ниятавградскатаипарко-
вата среда, в инфраструк-
турата,възможноститеза
спорт. Затова е важно да
се правят стадиони,
спортни площадки, да се
обогатяват туристиче-
ските атракции и култур-
ните развлечения.
Голяма е грижата за

развитиетонаяслите,дет-
скитеградини.Всичкото-
ва в съвкупност ще пови-
ши качеството на живота
ищедоведедозапазванеи
връщане на младите в
Плевен. Ще инициирам
младите, които сключват
брак в общинаПлевен, да
не плащат такса. Товаще
емалък символиченжест
за отношението на мест-
ната власт към младите
плевенчани, които са ре-
шили да създадат семей-
ства в родния град.
-Каквоискатедасепро-
мени в Плевен след 1 г.?
-Дасепромениотноше-

нието на местната власт
към гражданите. Оттам
отношението на гражда-
нитекъмместнатавласт -
т.е. доверието ражда
взаимност.
Акониесивярваме, ако

не се делим на управлява-
ни и управляващи, наши-
те усилия ще имат резул-
тат. Затова местната
власт има тежката отго-
ворност дапокаже, чемо-
жедасеуправляваподруг
начин. Спечелих избори-
те с принципите на 5-те
“П” - почтеност, профе-
сионализъм, прозрач-
ност, публичност и прак-
тичност в изпълнението
на общинските дела. Ко-
гато ти повярват гражда-
ните, когатоимашуваже-
ние към тях и се опитваш
да оправдаеш очаквания-
та им, мисленето се про-
меня. И бизнесътще пре-
цени, че общината е мя-
стото за реализациятаму.
Катосепроменимисле-

нето, другото по-лесно се
постига.Искамисеислед
годинадаимамепромене-
номислене, повишенодо-
верие и по-голяма взаим-
ностмеждугражданското
общество и администра-
цията.
- Как си представяте
града след 4 г.?
-Вярвам,чесумнонасо-

чени инвестиции, пълно-
ценно и без разхищения
използвани европейски
пари и финансови ресур-
си, Плевен ще е с по-до-
бър, по-модерен и при-
влекателен облик, бисер
в огърлицата на градове-
те в България.

Дали това ще се случи,
французите ще решат
през юни. Без финансова
инжекцияотрепубликан-
ския бюджет няма да ста-
не. Можем да направим
текущ ремонт, който ще
позволи транспортиране
на зърното до силозите и
производството на малц
за пивоварната промиш-
леност.
-1,09млн.отобщинския
бюджет са предвидени за
улични ремонти в Пле-
вен. За какво ще стигнат
парите?
- За изкърпване на дуп-

ки на част от улиците. В
Плевенуличнатамрежае
около 180 км. Преди ме-
сец започнахме ремонти-
те, като степенуваме ули-
ците по важност - първо
най-оживените и натова-
рените, по които минава
градският транспорт, по-
сле по-малките.
Освен текущище има и

основниремонтипоопре-
деленизафинансиранеот
общинския бюджет. От-
делно в момента върви
процедура по обжалване
на обществена поръчка
за 2 млн. лв., които са це-
лева субсидия на прави-
телството за Плевен от
2015-а. С тях

ще бъдат
ремонтирани
основно 11 улици,

важни за инфраструкту-
рата на града.
Проблемите ще бъдат

решени и по програмата
“Региони в растеж”, коя-
то стартира през 2016 г. и
за Плевен са отредени
47,5млн.Немалкачаст от
тезипарищеотидатзаос-
новен ремонт на улици.
Така с пари по европро-
грами, целева субсидияна
държавата и собствени
генерирани средства ище
се извършат текущи и ос-
новниремонтинаулична-
та мрежа.
За поддръжката є през

последните години малко
или нищо не е правено, а
това удвоява средствата и
усилията за възстановя-
ването.Надявам се в края
намандататядаизглежда
съществено по-добре от
това, което е в момента.
- Емблемата на града,
уникалнатаПанорама, бе
обновена по европроект.
Тези дни се разбра, че по-

БуквитенановиябранднаПлевенвечесепоявихавтреватамеждуГолемияфонтаниводнитеогледала.БукватаВе
във форма на сърце.

кривът се нуждае от спе-
шен ремонт - иначе може
да загубим платното, из-
образяващо боевете по
историческите редути.
Щесеотразилиремонтът
на туристическия сезон?
- Досега са правени ча-

стичниремонтинапокри-
ва на Панорамата. Това е
крайно неефективно.
При хидроизолацията во-
дата си намира път - запу-
шишдупка,тяотивавдру-
га.
Решението е

цялостен ремонт
на покрива на
Панорамата,
който ще излезе
поне 70 хил. лв.

Щегиосигурим,задапри-
ключимзавинагисдрама-
та.
Защообачебяхапохар-

чени над 1 млн. за вътре-
шен и външен ремонт, а
не бяха спрени течовете
на покрива, които за-
плашват от увреждане
платното?Щенаправими
невъзможното, за да оси-
гурим съхраняване на
платното и нормалното
функционираненапамет-
ника.
Ремонтът няма да по-

пречи на посещенията.
Летниятсезонеподходящ
- преди есенните дъждове
сградатата ще е с хидрои-
золиран покрив.
- Гостите на града ха-
ресват старата архитек-
тура от края на XIX в.

Обаче доста от куполите
на сградите падат, стени-
теимсаолющени.Веков-
ните къщи са частна соб-
ственост. Може ли общи-
ната да се намеси, за да
запазикрасивитефасади?
- С моя заповед бе съ-

здадена комисия, която
огледа всички сгради, за-
ведения, търговски обек-
ти от началотона старата
главна улица до централ-
нияплощад.Многоотфа-
садите на тези историче-
ски сгради, които са и па-
метници на културата, са
с падащи мазилки, руша-
щи се стени, отлепени
корнизи. Това не е само
неестетично, но и опасно
за преминаващите набли-
зо.
На всички собственици

натакивасградисаизпра-
тени писма спешно да ги
приведат според изисква-

нията на закона, опреде-
лени са и срокове. Тези,
които не го направят, ще
бъдат санкционирани.
Смятам, че скоро сгради-
те ще изглеждат по-есте-
тично и безопасно.
За търговските обекти

е недопустимо да се по-
ставят маси, летни гради-
ни и покриви в разрез със
строителните изисква-
ния. Ако нарушителите
не се съобразят със сро-
ковете и закона, съоръ-
жениятаще бъдат прину-
дително отстранени.
Идеята на ръковод-

ствотонаобщинаПлевен
е да се види, че има ред и
закон, които трябва да се
спазват. Никакви изклю-
чения!

Не ме е страх
от министри,
депутати,
нито от партийни цен-

трали. Ще бъда еднакво
безкомпромисен към
всички. Плевенчани
трябва да видим града,
какъвто го заслужаваме
- с по-приветлив вид, по-
красив и съответстващ
на претенциите ни, че е
7-и по големина вБълга-
рия.
- Населението на Пле-
вен е намаляло с 3356 ду-
ши за година. Какво
предвижда управленска-
та ви програма, за да
останат младите хора -
инфраструктурни
проекти, инвестиции, ра-
ботни места?
- Не е работа на мест-

ната власт да прави биз-
нес. Тя трябва да създава
условия за развитие на
бизнеса.
Когато администра-

цията отвори вратата,
бизнесътсамщевлезе.И

Общинска фирма засажда
40 000 летни цветя
БУРЯНА БОЖИНОВА

40 000 летни цветя ще украсят
Плевен през летния сезон.
Общинската фирма “Паркстрой” ве-

че подменя есенните цветя в над 300
квадрата.
Салвии, петунии, копривки и бего-

нии ще оформят новата лятна пали-
тра. 20 000 тагетеси, бегонии и пету-
нии са засадени в новите цветни фи-
гури, изпълващи пространството до
монумента на площад “Свобода”.

7 цветни пирамиди посрещат гости-
те и гражданите за празника на Пле-
вен. На тях живописно са разполо-
жени 1000 различни вида цветя.
Цветната картина се допълва и от

21 саксии, монтирани на уличните
лампи.
В цветните конструкции са засаде-

ни 500 летни цветя и декоративни ра-
стения. Акцент в празничната аран-
жировка са каскадните петунии, съ-
четани с мушката, съкъзчета, летен
гербер и пъстър бръшлян.



ОБРАЗОВАНИЕ
“Патриарх Евтимий” ще бъдат изградени
нов физкултурен салон за 325-те деца и 4
класни стаи. 21 099 ученици усвояват зна-
ния в 39 общообразователни и 13 профе-
сионалниучилищавобщинаПлевен.Сред
елитните гимназии са математическата,
езиковата, музикалната, финансово-сто-
панската, спортната.

1,312млн.лв.получиха2плевенскиучили-
ща с решение на МС. В Математическата
гимназия,къдетоучат842-ма,1млн.лв.ще
бъдат вложени в преустройство и оборуд-
ване със съвременна техника, както и в
строителството на нова зала за спорт и в
ремонта на физкултурния салон. С отпус-
натите 312 хил. лв. в началното училище
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БУРЯНА БОЖИНОВА

Новият факултет по
фармация към Медицин-
ския университет в Пле-
вен ще обучава кадри не
само за аптеките, а и за
фармацевтичната инду-
стрия.
Ще бъдат подготвяни и

клинични магистри фар-
мацевти,коитовекипсле-
кари, акушерки и меди-
цинскисестрищеучастват
в сложната и специфична
лекарствена терапия на
пациентите.
Бъдещите фармацевти

ще правят и клинични из-
питания на нови медика-
менти. Затова

освен
задължителните
29 те ще учат
допълнително
още 4
дисциплини
Новият факултет ще

приеме 30 студенти по
държавна поръчка за
академичната 2016-2017
г.Фармацевтитеще учат
5 г., капацитетът на фа-
култета е 300 студенти.
Осигурени са препода-

вателите с квалифика-
ция и професионална

250 младежи от 36 държави
учат за лекари в Плевен президента за изключи-

телен принос към обра-
зованието, активна нау-
чноизследователска
дейност и внедряване на
авангардни технологии.
През февруари ректо-

рът

проф. Славчо
Томов влезе в
световната
асоциация по
лапароскопска
хирургия
Това стана на форум в

Хавай, САЩ, където
проф. Томов е предста-
вилразработкатаси“Ус-
ложнения в роботизира-
ната гинекологична хи-
рургия”.
Високопризнаниее, че

Медицинският универ-
ситет в Плевен спечели
домакинството на евро-
пейския конгрес по ро-
ботизирана хирургия
през 2019 г.

Вузът ще е домакин на европейския конгрес
по роботизирана хирургия през 2019 година
подготовка, които ще
помогнат на студентите
да навлязат в специал-
ността, уточни ректорът
проф. Славчо Томов.
Спореднегоразкриване-
то на факултета е стра-
тегическа цел на акаде-
мичното ръководство на
вуза. Новата сграда е из-
градена за около 2 годи-
ни.
Народното събрание

взе с мнозинство на 30
март т.г. окончателно
решение да има факул-
тет пофармация в струк-
турата на Медицинския
университет.
“Това е голямо дости-

жение занаси заПлевен,
защотосеиздигаавтори-
тетът на града ни. Вече

в Северозападна и Цен-
трална Северна Бълга-
рия.
През 2016 г. Медицин-

ският университет в
Плевенприерекордните
250 чуждестранни сту-
денти от 36 държави,
които ще учат за лекари
на английски.
Най-много са записа-

ните първокурсници от
Великобритания - 90. От
Индия са 48, Германия
праща 19, Испания 12, а
Нигерия - 9. За първи
път в Плевен идват да
следват отЕстония,Авс-
тралия, Бангладеш, Ка-
мерун и Египет.
МУ-Плевен, е удо-

стоен с плакет “Св. св.
Кирил и Методий” на

има голям интерес и от
чужбина”, оцени проф.
Григор Горчев, почетен
ректор на МУ.
Изпитите за бъдещите

магистри фармацевти са
като за специалност ме-
дицина - биология и хи-
мия.

Новата материално-
техническа база е изгра-
дена с пари от инвести-
ционната програма “Ра-
стеж и устойчиво разви-
тие на регионите”.
Надеждите са, че обу-

чените ще отговорят на
потребностите от кадри
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Само в Плевен от Източна
Европа топят тумори
с хайфу технология
БУРЯНА БОЖИНОВА

Първа международна
конференция по инова-
тивното безоперативно
лечениенатуморипоме-
тода хайфу събра преди
дни медици от цял свят в
Плевен. Форума органи-
зираха болница “Св. Ма-
рина”, където е един-
ственият в Източна
Европа хайфу център, и
Медицинският универ-
ситет.
Хайфу ултразвук, под-

аван от специална апара-
тура, стопява туморите.
Унищожава болните
клетки, но пази здрави-
те. Уникалната техноло-
гия бе въведена преди
близо 4 г. от известния
онкохирург проф. Гри-
гор Горчев. Наричат я
хирургия на XXI в. - при
нея няма скалпел, разре-
зи, кръвозагуба, инфек-
ции и стрес. Пациентите
севъзстановяватбързои
след 2-3 дни се завръщат
към нормален живот.
Многопрофилната

болница “Св. Марина”
беоткритаминалияюли.

В града лекуват с
2 робота “Да Винчи”

болничната стая в Пле-
вен, направи виртуална
визитация и консултира
пациентка, оперирана от
него преди ден.
Роботът Грег, който е

висок 1,20 м и се прид-
вижва се безшумно, е
снабденсекран,накойто
се вижда лицето на лека-
ря, и е с вградениколони,
за да се чува гласът му.
Вградалуекуватисдва

робота “Да Винчи”. За-
ради него Плевен се за-
писа в историята: за пър-
ви път в света оперира-
ната от рак наматочната
шийка с робота “ДаВин-
чи” роди здраво бебе.
Плевенсесдобиисвтора
роботизирана система
от най-ново поколение,
за урологията и в корем-
ната хирургия.
Университетската

болница в Плевен е вто-
ра по големина в Бълга-
рия и обслужва терито-
рия с население над 1,2
млн. души.

Проф. Горчев с робота

Според специалистите
тя е най-модерната зара-
ди високите технологии,
внедрени в лечението.
Месецпо-късноотСАЩ
пристигна робот, който
асистиранахирургаипо-
мага в грижите за па-
циентите.Проф.Горчев,
койтобенаконгресвНю
Йорк, управлявайки ро-
бота от 7700 км, влезе в



ТРАДИЦИЯ
е празникът на Плевен. Възстановена бе
традицията на майския панаир, отразен в
хроники от XVIII в. Тогава градът е бил
скотовъден център и на тържищата стопа-
ните продавали добитък, предимно за кла-
не. Търговците пък вадели от дюкяните ко-
прина, кожи, мед, аби и вълна.15 май
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Общината ще дава
пари за театъра, той
ще отчита разходите
БУРЯНА БОЖИНОВА

ОбщинаПлевен изпра-
ти в Министерството на
културата договорите за
съвместно финансиране
на дейността на филхар-
монията и Драматичния
театър “Иван Радоев”.
Засимфоницитесуматае
265 хил. лв. годишно, а за
театралния календар -
195 хил.
“Документите са под-

писаниотминистърВеж-
ди Рашидов. Успяхме да
се преборим и в двата до-
говора е заложена клау-
за, че след подписване на
основните документи от
кмета на общината и от
министъра на културата
щеследватдоговорисди-
ректорите на културните
институции Любомир
Дяковски и Васил Васи-
лев”,казакметътнаПле-

вен Георг Спартански.
“Това ще направим, за

да регламентираме отно-
шенията, свързани с по-
лучаванетонатазисубси-
дия от близо половин ми-
лион лева годишно. В
клаузитеще заложим из-
искване по отношение на
безплатното участие на
филхармонията в чества-

нето на знакови за Пле-
вен и България дати.
Ще регламентираме и

ползването на залата на
театъра за нуждите на об-
щината. Ако едната стра-
насамополучавапари,без
да дава отчет за какво са
похарчени, това не е рав-
ностойно партньорство”,
заяви Спартански.

Постоянна експозиция с
44 платна, дарение от

проф. Греди Асса, бе от-
крита в регионалната би-
блиотека “Христо Смир-
ненски” в навечерието на
празника на Плевен.
Колекцията включва

творби на професора и
произведениянаизвестни

44 платна, дар
от Греди Асса,
в библиотеката
български автори.
През 2004 г. художни-

кът я дари на роднияПле-
вен. Тогава картините бя-
хаподреденивКъщатана
художниците. Идеята те
дабъдатпреместенисеро-
дила при разговор на про-
фесора с шефката на би-
блиотеката Аня Михова.
Маестро Асса предло-

жил в библиотеката да
имаклубпографика.Днес
платната му вече са в арт-
залата в съседство с отдел
“Изкуство”. Така експо-
зицията кореспондира с
мисията на библиотеката

да бъде място за духовни
преживявания, оцениАня
Михова.
Изкуството въздейства

винаги и навсякъде. Но
днес тези рисунки тук из-
глеждат вече в истинския
сидом.ТовазаявиСтефка
Григорова, шеф на об-
щинския отдел “Култу-
ра”, инициатор за преме-
стването на сбирката.
Григорова връчи на би-

блиотечния директор акт
за дарение, подписан от
Греди Асса и тогавашния
кмет на Плевен Найден
Зеленогорски.


